
PROTOKÓŁ NR I/07 

z posiedzenia 

Komisji Zdrowia, Bezpiecze ństwa i Aktywizacji Rynku Pracy w Wieluniu 

w dniu 25 stycznia 2007r. 

 

 

 

W posiedzeniu Komisji uczestniczyli: 

 

1. Pani  Krystyna Miśkiewicz  -  Przewodnicząca Komisji 

2. Pan   Leszek Bak   -  z-ca Przewodniczącej Komisji  

3. Pan   Marek Kieler   -  członek  

4. Pan   Jacek Niepiekło    -  członek   

5. Pani  Grażyna Ryczyńska  -  członek 

 

 

 

 

 

Ponadto w posiedzeniu udział brali: 

 

1. Pan   Sławomir Kaftan  -  Skarbnik Powiatu 

2. Pan   Maciej Górski  -  z-ca Dyrektora SP ZOZ w Wieluniu  

3. Pani  Urszula Woźniakowska  -  Główny Księgowy SP ZOZ w Wieluniu 

4. Pan   Aleksander Owczarek  -  Naczelnik Wydziału Ogólnego Starostwa 
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Proponowany porz ądek posiedzenia:  
 
 
1. Otwarcie I posiedzenia Komisji. 

2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 

3. Przyjęcie porządku obrad. 

4. Efekty wykorzystania kredytów bankowych przez SP ZOZ w Wieluniu.  

5. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Powiatu w sprawie rozszerzenia 

działalności SP ZOZ w Wieluniu o samodzielny Oddział Rehabilitacji. 

6. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Powiatu w sprawie zatwierdzenia zmian 

treści Statutu oraz zatwierdzenia tekstu jednolitego Statutu SP ZOZ w Wieluniu.  

7. Informacja o stanie powiatu na dzień 30 listopada 2006r.  

8. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Powiatu w sprawie uchwalenia budżetu 

powiatu wieluńskiego na rok 2007.  

9. Opracowanie planu pracy Komisji na rok 2007.  

10. Sprawy bieżące.  

11. Wolne wnioski i zapytania. 

12. Zamknięcie I posiedzenia Komisji. 

 

 

 

 

 

Pkt 1 

 

Otwarcie I posiedzenia Komisji. 

 

 

 Radna Krystyna Mi śkiewicz – Przewodnicz ąca Komisji – otwieram  

I posiedzenie Komisji Zdrowia, Bezpieczeństwa i Aktywizacji Rynku Pracy. Witam 

członków Komisji oraz zaproszonych gości. 
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Pkt 2 

 

Stwierdzenie prawomocności obrad. 

 

 

 Radna Krystyna Mi śkiewicz – Przewodnicz ąca Komisji – na 6 członków 

Komisji obecnych jest 5, czyli obrady są prawomocne. 

 

 

 

 

 

Pkt 3 

 

Przyjęcie porządku obrad. 

 

 

 Radna Krystyna Mi śkiewicz – Przewodnicz ąca Komisji – otrzymaliście 

Państwo proponowany porządek posiedzenia. Proponuję wprowadzić do porządku 

obrad jako punkt 7 sprawozdanie Starosty Wieluńskiego z działalności Komisji 

Bezpieczeństwa i Porządku w 2006r. Pozostałe punkty ulęgną przesunięciu. Kto jest 

za wprowadzenie do porządku obrad sprawozdania Starosty, proszę o podniesienie 

ręki. 

 

 

Członkowie Komisji Zdrowia, Bezpieczeństwa i Aktywizacji Rynku Pracy 

jednogłośnie (5 radnych głosowało) wprowadzili do porządku obrad jako punkt  

7 sprawozdanie Starosty Wieluńskiego z działalności Komisji Bezpieczeństwa  

i Porządku w 2006r. 

 

 

Radna Krystyna Mi śkiewicz – Przewodnicz ąca Komisji – czy ktoś  

z Państwa ma jeszcze uwagi do proponowanego porządku obrad? Nie widzę. Kto 
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jest za przyjęciem porządku obrad wraz z wprowadzoną zmianą, proszę  

o podniesienie ręki. 

 

 

 Członkowie Komisji Zdrowia, Bezpieczeństwa i Aktywizacji Rynku Pracy 

jednogłośnie przyjęli proponowany porządek obrad (5 radnych głosowało). 

 

 

Przyj ęty porz ądek posiedzenia:  
 
 
1. Otwarcie I posiedzenia Komisji. 

2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 

3. Przyjęcie porządku obrad. 

4. Efekty wykorzystania kredytów bankowych przez SP ZOZ w Wieluniu.  

5. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Powiatu w sprawie rozszerzenia 

działalności SP ZOZ w Wieluniu o samodzielny Oddział Rehabilitacji. 

6. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Powiatu w sprawie zatwierdzenia zmian 

treści Statutu oraz zatwierdzenia tekstu jednolitego Statutu SP ZOZ w Wieluniu.  

7. Sprawozdanie Starosty Wieluńskiego z działalności Komisji Bezpieczeństwa  

i Porządku w 2006r. 

8. Informacja o stanie powiatu na dzień 30 listopada 2006r.  

9. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Powiatu w sprawie uchwalenia budżetu 

powiatu wieluńskiego na rok 2007.  

10. Opracowanie planu pracy Komisji na rok 2007.  

11. Sprawy bieżące.  

12. Wolne wnioski i zapytania. 

13. Zamknięcie I posiedzenia Komisji. 
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Pkt 4 

 

Efekty wykorzystania kredytów bankowych przez SP ZOZ w Wieluniu. 

 

 

Radna Krystyna Mi śkiewicz – Przewodnicz ąca Komisji – proszę o krótką 

informację przedstawicieli SP ZOZ. 

Pan Maciej Górski – z-ca Dyrektora SP ZOZ w Wieluni u – sensem 

zaciągania kredytów była zamiana zobowiązań krótkoterminowych  

na długoterminowe oraz zaspokojenie roszczeń naszych wierzycieli, głównie 

dostawców leków i usług świadczonych na rzecz SP ZOZ, a także naszych 

pracowników z uwagi na ustawę ”203”. Efektem zaciągania kredytów było 

zapewnienie płynności finansowej zakładu. Taki był tego cel. Oprócz kredytów, które 

w głównej mierze były zaciągane w związku z programem restrukturyzacji, doszedł 

jeszcze kredyt na wykup kotłowni (nie kupujemy ciepła tylko sami zarządzamy 

kotłownią). W ostatnim czasie były też zaciągane kredyty na działalność bieżącą 

m.in. z firmy Magellan. Kredyty wykorzystywane są w stu procentach. Kredyty były 

zaciągane w wyniku przetargów, obliguje nas do tego ustawa o zamówieniach 

publicznych. Efekty dla zakładu są znaczące. Spowodowały niepewno poprawę 

sytuacji bieżącej, jeżeli chodzi o ciągłość pracy. Odsetki płacone od kredytów są 

duże niższe od odsetek ustawowych, nie mamy spraw w sądach oraz zajęć 

komorniczych. To bardzo podnosi koszty funkcjonowania zakładu. Dziękuję.  

Radna Krystyna Mi śkiewicz – Przewodnicz ąca Komisji – dziękuję. Czy są 

pytania? Proszę, radny Niepiekło. 

Radny Jacek Niepiekło  – w przedłożonym sprawozdaniu jest następujący 

zapis: „Zgodnie z nowelizacją ustawy o pomocy publicznej i restrukturyzacji ZOZ 

istnieje możliwość umorzenia 70% pożyczki”. Co się stanie, jeśli pożyczka nie 

zostanie umorzona, jakie będą skutki?  

Pan Maciej Górski – z-ca Dyrektora SP ZOZ w Wieluni u – póki, co nie 

przewidujemy takiej sytuacji, dlatego że na bieżąco spłacamy naszych wierzycieli,  

z którymi podpisaliśmy porozumienia. W miesiącu październiku kończymy spłatę 

naszych zobowiązań. 

Radna Gra żyna Ryczy ńska  – jest to podstawowy warunek.  
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Pan Maciej Górski – z-ca Dyrektora SP ZOZ w Wieluni u – tak. Na ten 

moment spłacamy wszystko na bieżąco. Nie zakładamy nawet takiego scenariusza, 

o którym powiedział radny Niepiekło.  

Radny Jacek Niepiekło  – moje pytanie wynikało z zapisu „istnieje 

możliwość”.  

Pan Maciej Górski – z-ca Dyrektora SP ZOZ w Wieluni u – taki jest warunek 

umorzenia.  

Pani Urszula Wo źniakowska – Główna Ksi ęgowa SP ZOZ w Wieluniu  – 

zapis ten jest zaczerpnięty z ustawy. Pod warunkiem, że zakład spłaci na bieżąco 

30% pożyczki istnieje możliwość umorzenia 70%. Na koniec roku z 30% zostało nam 

do spłacenia około 1.050tys.zł.  

Radna Gra żyna Ryczy ńska  – większego grzechu zaniedbania nie 

moglibyśmy zrobić.  

Radna Krystyna Mi śkiewicz – Przewodnicz ąca Komisji – dziękuję. Czy są 

jeszcze jakieś pytania? Nie widzę. Proponuję przegłosować powyższą informację. 

Kto jest za pozytywnym zaopiniowaniem efektów wykorzystania kredytów bankowych 

przez SP ZOZ w Wieluniu, proszę o podniesienie ręki. 

 

 

Członkowie Komisji Zdrowia, Bezpieczeństwa i Aktywizacji Rynku Pracy 

jednogłośnie (5 radnych głosowało) pozytywnie zaopiniowali informację  

w ww. sprawie.  
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Pkt 5 i 6  

 

Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Powiatu w sprawie rozszerzenia działalności 

SP ZOZ w Wieluniu o samodzielny Oddział Rehabilitacji. 

Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Powiatu w sprawie zatwierdzenia zmian treści 

Statutu oraz zatwierdzenia tekstu jednolitego Statutu SP ZOZ w Wieluniu. 

 

 

Radna Krystyna Mi śkiewicz – Przewodnicz ąca Komisji – proszę Dyrektora 

SP ZOZ o przybliżenie tematu.  

Pan Maciej Górski – z-ca Dyrektora SP ZOZ w Wieluni u – Pani 

Przewodnicząca! Państwo Radni! Jak Państwo zapewne wiecie była decyzja  

o utworzeniu Oddziału Rehabilitacji w nowym miejscu, czyli w zachodnim skrzydle 

szpitala. Remont, adaptacja i przebudowa pomieszczeń zostały już zakończone. 

Pozostaje tylko kwestia odbioru pomieszczeń przez straż pożarną i sanepid.  

Radna Krystyna Mi śkiewicz – Przewodnicz ąca Komisji – nie ma jeszcze 

stosownych drzwi. 

Pan Maciej Górski – z-ca Dyrektora SP ZOZ w Wieluni u – drzwi będą  

w najbliższym czasie. Takowe drzwi nie były przewidziane w projekcie, nie były 

wymagane, ale straż pożarna ma inne zdanie na ten temat i zakładamy je.  

W związku z powyższym oddział zamiast ruszyć od początku stycznia tak jak 

planowaliśmy, odbiór prawdopodobnie będzie zakończony pod koniec stycznia. 

Myślę, że oddział zacznie funkcjonować na przełomie stycznia – lutego. Żebyśmy 

mogli kontraktować usługi na Oddziale Rehabilitacji musimy wprowadzić tę zmianę 

do Statutu. Do tej pory Oddział Rehabilitacji działał jako Pododdział Oddziału 

Chirurgii Urazowo-Ortopedycznej. Miał wydzielonych 15 łóżek, a jako samodzielny 

Oddział tych łóżek będzie miał 20, czyli będzie możliwość leczenia większej ilości 

pacjentów, o ile NFZ w swej łaskawości przyzna nam odpowiednio wysoki kontrakt. 

Na razie jednak nie chce tego zrobić. Zapotrzebowanie na usługi rehabilitacyjne jest 

ogromne. Zapisy i oczekiwanie na przyjęcie do rehabilitacji szpitalnej w tej chwili 

wynosi około pół roku. Podejrzewam, że nawet gdyby ten oddział miał 40 łóżek też 

byłby pełny. Pacjent na Oddziale Rehabilitacji ma ściśle określony minimalny czas 

pobytu. My nie możemy brzydko mówiąc przerobić większej ilości pacjentów na 

danej ilości łóżek, dlatego że pacjent musi przebywać na oddziale minimum 21 dni, 



 8 

może być dłużej, ale nie może być krócej, w takim przypadku leczenie nie zostanie 

zapłacone, taki warunek postawił Fundusz Zdrowia. Jako lekarz mogę powiedzieć, że 

warunek ten jest debilny, dlatego że są pacjenci, którym wystarczyłoby 10 dni pobytu, 

ale nie można tego zrobić. Pacjent musi przebywać na Oddziale Rehabilitacji 21 dni, 

mimo że na jego miejsce mógłby być przyjęty ktoś inny, albo z drugiej strony 

pacjenta nie powinno się przyjmować. Leczenie ambulatoryjne w zakresie 

rehabilitacje też jest jednak niedofinansowane przez NFZ i pacjenci, mimo że w wielu 

ośrodkach zdrowia powstały pracownie rehabilitacyjne również czekają w kolejkach. 

Tu jest problem. Nie można narażać pacjenta żeby dojeżdżał 20km na trwającą 

godzinę rehabilitację. 

Reorganizacja Oddziału Chirurgii Urazowo-Ortopedycznej polegająca na oddzieleniu 

pododdziału i utworzeniu samodzielnego Oddziału Rehabilitacji spowodowała 

konieczność wprowadzenia powyższej zmiany do Statutu i ujednolicenia tekstu 

Statutu. Do Statutu wprowadzamy również „Samodzielną Sekcję ds. Bezpieczeństwa 

Informacji i Informatyki”, która też działa w szpitalu. Jest okazja do uporządkowania 

wszystkich spraw w Statucie. 

Radna Krystyna Mi śkiewicz – Przewodnicz ąca Komisji – gwoli 

wyjaśnienia. Nie jest to rozszerzenie działalności SP ZOZ, bo ZOZ spełnia funkcje 

rehabilitacji w ramach pododdziału. Są to wymogi narzucone przez NFZ i muszą być 

ujęte w Statucie.   

Czy są jakieś pytania, uwagi? Proszę, Naczelnik Owczarek. 

 Pan Aleksander Owczarek – Naczelnik Wydziału Ogólne go  – są dwie 

wersje uchwał w sprawie rozszerzenia działalności SP ZOZ oraz stanowisko 

wydziału poparte przez radcę prawnego niezależnego od radcy szpitala (Pani Beata 

Zając jest również radcą szpitala). Z punktu widzenia Rady Powiatu nie jest to 

rozszerzenie działalności szpitala. Kwestię podjęcia uchwały w sprawie rozdzielania 

Pododdziału Rehabilitacji i przetransformowania go w samodzielny oddział 

rozstrzygamy w kontakcie z nadzorem wojewody, bo okazuje się, że wymogiem jest 

spojrzenie NFZ, co w ogóle nie jest przełożeniem na przepisy ustawy i rozporządzeń. 

Pani Beata Zając uważa, że Rada Powiatu powinna podjąć takową uchwałę. Inne 

zdanie w tej sprawie ma nadzór wojewody i Pani Lucyna Kaśnicka – radca prawny  

w Starostwie. Napisaliśmy wniosek, że to działanie nie wymaga podjęcia dodatkowej 

uchwały przez Radę Powiatu, natomiast na pewno ta zmiana musi się znaleźć  

w Statucie. To nie ulega wątpliwości. Jest to wewnętrzna kosmetyka struktury 
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organizacyjnej ZOZ. My nie chcielibyśmy być przeszkodą dla szpitala przy 

kontrakcie. Wyjaśniamy tę sprawę. Ostateczne stanowisko Zarząd przedstawi na 

sesji. Nie chcielibyśmy żeby nadgorliwość spowodowała uchylenie uchwały przez 

nadzór wojewody. Dziękuję.  

Radna Krystyna Mi śkiewicz – Przewodnicz ąca Komisji – dziękuję. 

Rzeczywiście takie sprzeczności w opiniach są. Podejrzewam, że wypływa to  

z wymogów wojewody. Póki, co proszę o zaopiniowanie obydwu uchwał. Kto jest za 

pozytywnym zaopiniowaniem projektu uchwały Rady Powiatu w sprawie rozszerzenia 

działalności SP ZOZ w Wieluniu o samodzielny Oddział Rehabilitacji, proszę  

o podniesienie ręki. 

 

 

Członkowie Komisji Zdrowia, Bezpieczeństwa i Aktywizacji Rynku Pracy 

jednogłośnie (5 radnych głosowało) pozytywnie zaopiniowali projekt uchwały Rady 

Powiatu w sprawie rozszerzenia działalności SP ZOZ w Wieluniu o samodzielny 

Oddział Rehabilitacji. 

 

 

 

Radna Krystyna Mi śkiewicz – Przewodnicz ąca Komisji – dziękuję. Kto jest 

za pozytywnym zaopiniowaniem projektu uchwały Rady Powiatu w sprawie 

zatwierdzenia zmian treści Statutu oraz zatwierdzenia tekstu jednolitego Statutu  

SP ZOZ w Wieluniu. 

 

 

Członkowie Komisji Zdrowia, Bezpieczeństwa i Aktywizacji Rynku Pracy 

jednogłośnie (5 radnych głosowało) pozytywnie zaopiniowali projekt uchwały Rady 

Powiatu w sprawie zatwierdzenia zmian treści Statutu oraz zatwierdzenia tekstu 

jednolitego Statutu SP ZOZ w Wieluniu. 
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Pkt 7  

 

Sprawozdanie Starosty Wieluńskiego z działalności Komisji Bezpieczeństwa  

i Porządku w 2006r. 

 

 

Członkowie Komisji Zdrowia, Bezpieczeństwa i Aktywizacji Rynku Pracy 

jednogłośnie (5 radnych głosowało) przyjęli sprawozdanie Starosty Wieluńskiego  

z działalności Komisji Bezpieczeństwa i Porządku w 2006r. 

 

 

 

 

 

Pkt 8 

 

Informacja o stanie powiatu na dzień 30 listopada 2006r. 

 

 

Radna Krystyna Mi śkiewicz – Przewodnicz ąca Komisji  – proszę Skarbnika 

o przybliżenie tematu. 

 Pan Sławomir Kaftan – Skarbnik Powiatu  – informacja  

o stanie powiatu została przygotowana na wniosek radnego Adamskiego i zawiera 

odpowiedzi na zawarte w wystąpieniu pytania. Informacja została sporządzona  

w formie tabelarycznej. Budżet jest zrównoważony. Dochody razem z przychodami 

są równe wydatkom razem z rozchodami. W tabeli 2 przedstawiliśmy wykaz 

wszystkich jednostek, które wchodzą w skład powiatu wieluńskiego, jaki one 

obsługują budżet. Jest tu zawarta bardzo ważna informacja dotycząca planu 

wydatków: „W przypadku jednostek plan przedstawiony w tabeli dotyczy wszystkich 

rozdziałów, jakie dana jednostka obsługuje”. Wytłumaczę to na przykładzie Starostwa 

Powiatowego w Wieluniu. Budżet Starostwa wynosi 5mln.zł, a wpisana jest kwota 

prawie 14mln.zł, ponieważ ujęta jest tu Rada Powiatu, geodezja, kultura, sport, 

wszystkie inne rozdziały, które nie są przypisane do innych jednostek i ich obsługa 



 11 

finansowa odbywa się w Starostwie. W tabeli 3 zostało przedstawione zadłużenie 

powiatu na dzień 30 listopada 2006r. Zadłużenie powiatu podane w tym materiale 

różni się od zadłużenia podanego w innych dokumentach, które Państwo 

otrzymaliście. Inne zadłużenie jest w projekcie budżetu, inne w materiale dotyczącym 

analizy zadłużenia powiatu (w zależności, na jaki dzień był sporządzany materiał). 

Zadłużenie tak samo jak budżet jest czymś płynnym. Zadłużenie pochodzi z emisji 

papierów wartościowych, kredytów oraz pożyczek z Wojewódzkiego Funduszu 

Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Łodzi, które były zaciągane w związku  

z termomodernizacjami obiektów. Tabela 4 dotyczy poręczeń kredytów. Powiat 

wieluński w swojej historii dokonywał 4 poręczeń. Jedno poręczenie już zostało 

wykonane, kredyt został spłacony w całości, w związku z tym nie jest wykazywany. 

Są to poręczenia dotyczące kredytów poręczonych przez powiat jako organ 

założycielski w stosunku do SP ZOZ w Wieluniu. Tabele 5 i 6 przedstawiają 

informacje dotyczące SP ZOZ w Wieluniu na stan 31 października 2006r. W tabeli 5 

w bardzo skrótowej formie przedstawiliśmy plan finansowy tejże jednostki. Natomiast 

w tabeli 6 wykazane są zobowiązania zakładu z podziałem na zobowiązania 

wymagalne i niewymagalne. Jeśli mają Państwo jakieś szczegółowe pytania, służę 

swoją osobą.  

Radna Krystyna Mi śkiewicz – Przewodnicz ąca Komisji  – dziękuję. Czy są 

pytania? Proszę, radny Niepiekło.  

Radny Jacek Niepiekło  – jak wiemy z poprzednich sprawozdań wieluński 

szpital na dzień dzisiejszy zadłużony jest na kwotę 37mln.zł. Zaciągane kredyty nie 

starczają na spłatę tak dużych zobowiązań. Kontrakt z NFZ również nie jest 

wystarczający. Otrzymujemy informacje, że wieluński szpital nadal generuje długi, są 

one, co prawda mniejsze – za rok ubiegły jest to kwota 2mln.zł. Powiat poręcza 

kredyty dla szpitala, ale wiemy, że tych pieniędzy nie wystarcza. W związku  

z powyższym moje pytanie brzmi: co będzie dalej? Czy szpital wieluński ma zaciągać 

kolejne kredyty, które będzie poręczał powiat? Czy też program restrukturyzacji 

spowoduje, że długi będą coraz mniejsze, że będą one spłacane i z tego tytułu będą 

oszczędności dla szpitala. Wiadomo, że jeśli szpitala nie będzie stać na spłatę 

zobowiązań, koszty będzie musiał ponosić powiat, który jest poręczycielem. 

Pan Sławomir Kaftan – Skarbnik Powiatu  – powiat poręczał kredyty dla  

SP ZOZ wychodząc z założenia, że szpital biorąc kredyt będzie go spłacał. Szpital 

nie dostałby kredytów gdyby Rada Powiatu nie podjęła uchwały o poręczeniu. Mimo 
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to były problemy z uzyskaniem kredytów, ponieważ niektóre banki zgodnie ze swoją 

polityką nie kredytują szpitali. Zgodnie z założeniami programu restrukturyzacyjnego 

restrukturyzacja ma przynosić wymierne wyniki polegające na tym, że zadłużenie 

szpitala z roku na rok będzie maleć, szpital zacznie wychodzić na plus. Program 

restrukturyzacji przewidywał również poręczenie w międzyczasie, chyba po 5 latach, 

kolejnego kredytu. Warunkiem powodzenia programu miało być przedstawione przez 

NFZ w 2005r. finansowanie zgodnie, z którym co roku kontrakt miał być zwiększany 

o 8%. Już wiemy, że na rok 2007 ten kontrakt będzie zwiększony, ale tylko pod 

kątem płac, nie na bieżącą działalność, czyli pieniądze będą skierowane na 

określony cel. Za rok 2006 wynik finansowy SP ZOZ będzie dodatni. Księgowa  

SP ZOZ mówiła o kwocie 800tys.zł. Wpływ na to miały nie tylko działania podjęte w 

roku 2006, ale i wcześniej. Musimy wychodzić z założenia, że szpital będzie spłacał 

swoje zobowiązania. Być może będzie zachodziła konieczność poręczenia kolejnego 

kredytu.  

Radny Jacek Niepiekło  – musimy jednak pamiętać o istniejących 

zagrożeniach. Jeżeli szpital nie będzie wychodził z kryzysu i nadal będzie generował 

długi, one będą się zwiększać, a nie zmniejszać.  

Pan Sławomir Kaftan – Skarbnik Powiatu  – w związku z powyższym czy 

mamy poręczać kredyty czy nie? Co spowodowało poręczenie kredytów? Szpital 

zamienił zobowiązania wymagalne na niewymagalne. Gdyby szpital nie zaciągną 

kredytów, ponosiłby wyższe koszty. Organem założycielskim dla szpitala jest powiat  

i czy byłyby kredyty czy by ich nie były, zobowiązania szpitala stałaby się 

zobowiązaniami powiatu.  

Radna Krystyna Mi śkiewicz – Przewodnicz ąca Komisji  – dziękuję. Czy są 

jeszcze pytania? Nie widzę. Kto jest za przyjęciem informacji o stanie powiatu 

wieluńskiego, proszę o podniesienie ręki.  

 

 

Członkowie Komisji Zdrowia, Bezpieczeństwa i Aktywizacji Rynku Pracy  

4 głosami za, przy 1 wstrzymującym przyjęli informację w ww. sprawie (5 radnych 

głosowało). 
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Pkt 9 

 

Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Powiatu w sprawie uchwalenia budżetu 

powiatu wieluńskiego na rok 2007.  

 

 

Radna Krystyna Mi śkiewicz – Przewodnicz ąca Komisji  – proszę Skarbnika 

o przedstawienia informacji.  

Pan Sławomir Kaftan – Skarbnik Powiatu  – projekt budżetu został 

przygotowany na dzień 15 listopada przy stanie wiedzy, jaką Zarząd posiadał na 

miesiąc listopad roku poprzedniego, przy założeniach, że był jeszcze realizowany 

budżet roku 2006. W związku z powyższym pewne zapisy, które występowały  

w budżecie roku 2006 (sprzedaż nieruchomości o powierzchni 7,50ha) nie mogły 

występować w zapisach budżetu roku 2007. Żeby zbilansować tenże budżet Zarząd 

zaproponował zaciągnięcie kredytu na spłatę wcześniej zaciągniętych zobowiązań  

i pożyczki w wysokości 70tys.zł w związku z termomodernizacją Domu Dziecka  

w Komornikach. Budżet jest zbilansowany. Dochody razem z przychodami 

równoważą wydatki razem z rozchodami. Jednostki mają zabezpieczoną swoją 

działalność, chociaż niekoniecznie na moment uchwalania budżetu na cały rok. 

Przykładem takim jest oświata, ponieważ pieniądze z subwencji oświatowej zostały 

przesunięte do działu 758 – różne rozliczenia. W związku z tym, że powiat poręczał 

kredyt szpitalowi, musi zrobić zabezpieczenia w budżecie. Środki te będą 

sukcesywnie w trakcie realizacji uwalniane. Już któryś rok rezerwujemy pieniądze w 

różnych rozliczeniach na poręczenie kredytu, które sukcesywnie uwalniamy w trakcie 

roku, kiedy jest spłacamy kredyt, np. mając poręczenia na 2.400tys.zł co miesiąc 

będziemy uwalniać po 200tys.zł przesuwając je na oświatę. Nie ma zagrożenia, że 

tych środków będzie za mało. W budżecie oświaty jedyną niepewnością jest to czy 

faktycznie nauczyciele będą odchodzić na emeryturę w 2007r. tak jak mieli odchodzić 

w 2006r., czy nie. Jeśli nauczyciele zaczną odchodzić, będą się z tym wiązały 

ogromne wydatki. My już mieliśmy je zaplanowane w budżecie roku poprzedniego, 

ale nie zostały one zrealizowane, ponieważ nauczyciele nie odchodzili. W zeszłym 

roku w ministerstwie była rezerwa na ten cel. Gdyby w tym roku nauczyciele zaczęli 

odchodzić na emeryturę, będziemy występować o dodatkowe środki w związku ze 

zdarzeniem losowym. 
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Zarząd na ten moment nie zajmował się jeszcze autopoprawkami do projektu 

budżetu. Zmiany do budżetu będą wprowadzane, jeśli 31 stycznia dokonamy 

sprzedaży nieruchomości, o której wcześniej wspomniałem. Wówczas nie 

zaciągalibyśmy kredytów, tylko dodatkowymi dochodami spłacalibyśmy swoje kredyty 

żeby zmniejszać zadłużania. Na ten moment można byłoby już wprowadzić 

autopoprawkę w związku ze zmianą ustawy odnośnie diet radnych, ale ponieważ 

budżet będzie uchwalany na koniec miesiąca lutego, jest jeszcze czas żeby się tym 

zająć. Dziękuję.  

Radna Krystyna Mi śkiewicz – Przewodnicz ąca Komisji  – dziękuję. Czy są 

pytania? Proszę, radny Niepiekło.  

Radny Jacek Niepiekło  – w poprzednim budżecie środki, które były 

zabezpieczone na transport i łączność opiewały na znacznie większą sumę. 

Dlaczego w projekcie budżetu na rok 2007 środki te zostały znacznie zmniejszone?  

Pan Sławomir Kaftan – Skarbnik Powiatu  – w budżecie roku 2006 kwota 

3mln.zł w dziale 600 – transport i łączność pochodziła z zaciągniętych kredytów. 

Uchwałę o zaciągnięciu kredytu Rada Powiatu podjęła w miesiącu kwietniu. W tym 

roku, bynajmniej na ten moment, nie planuje się zaciągania kredytów na drogi. Jeśli 

przygotowany projekt drogowy uzyska akceptację, w tym roku nie będzie potrzeby 

zaciągania kredytów, dodatkowych środków ze względu na procedury. 

Radna Krystyna Mi śkiewicz – Przewodnicz ąca Komisji  – dziękuję. Czy są 

jeszcze pytania do Skarbnika? Nie widzę. Kto jest za pozytywnym zaopiniowaniem 

projektu uchwały Radu Powiatu w sprawie uchwalenia budżetu na rok 2007, proszę  

o podniesienie ręki.  

 

 

Członkowie Komisji Zdrowia, Bezpieczeństwa i Aktywizacji Rynku Pracy  

4 głosami za, przy 1 wstrzymującym pozytywnie zaopiniowali projekt uchwały Rady 

Powiatu w sprawie uchwalenia budżetu powiatu wieluńskiego na rok 2007 (5 radnych 

głosowało). 
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Pkt 10  

 

Opracowanie planu pracy Komisji na rok 2007. 

 

 

Komisja Zdrowia, Bezpieczeństwa i Aktywizacji Rynku Pracy jednogłośnie  

(5 radnych głosowało) przyjęła opracowany plan pracy Komisji na rok 2007. 

Plan pracy Komisji stanowi załącznik do protokołu.  

 

 

 

 

 

Pkt 11 i 12 

 

Sprawy bieżące. 

Wolne wnioski i zapytania. 

 

 

Radna Krystyna Mi śkiewicz – Przewodnicz ąca Komisji  – otrzymaliście 

Państwo pismo z SP ZOZ w Wieluniu podpisane przez Panią Bożenę Łaz – 

Dyrektora SP ZOZ. Proszę Pana Leszka Baka – zastępcę Przewodniczącego Komisji 

o odczytanie pisma.  

 

 

Radny Leszek Bak odczytał pismo, które stanowi załącznik do protokołu.  

 

 

Radna Krystyna Mi śkiewicz – Przewodnicz ąca Komisji  – dziękuję. Myślę, 

że stanowisko Dyrekcji jest jednoznaczne. Czy ktoś chciałby zabrać głos w tej 

sprawie? Proszę, radny Bak.  

Radny Leszek Bak  – na Komisji Finansów poruszaliśmy tematy dotyczące 

szpitala i zagrożeń. Za 2006r. szpital będzie miał około 800tys.zł zysku. Jest to 

spowodowane różnymi czynnikami. Plan restrukturyzacji zakładał stratę w granicach 
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2mln.zł za 2006r., a także wzrost kontraktu o 8%. W 2007r. nie będzie takiego 

wzrostu. Teraz doszły żądania lekarzy dotyczące podwyżek płac. Żądania płacowe 

leżą w gestii Ministra Zdrowia, który mówi, że pieniędzy nie ma. Jest to następne 

zagrożenie. Dzisiaj w mediach słyszałem, że najprawdopodobniej strajk będzie  

w maju. W czasie strajku nie będzie wykonywany kontrakt, co jest dużym 

zagrożeniem. Im dużej będzie trwał strajk, tym obciążenia finansowe będą rosły. Dla 

naszego szpitala jest to niekorzystne.  

Radny Jacek Niepiekło  – na 2007r. w Ministerstwie Finansów nie jest 

przewidziana żadna dodatkowa pula pieniędzy żeby można było zwiększyć kontrakty 

w NFZ.  

Radny Leszek Bak  – jest jeszcze kwestia sieci szpitali. Nie wiadomo jeszcze 

jak to będzie wyglądać. Pan Religa kiedyś powiedział, że nie wszystkie szpitale będą 

istnieć.  

Radna Krystyna Mi śkiewicz – Przewodnicz ąca Komisji  – nie wyobrażam 

sobie żeby nasz szpital powiatowy nie istniał.  

Radny Leszek Bak  – szpital wieluński rocznie przyjmuje ponad 13 tysięcy 

pacjentów.  

Radna Krystyna Mi śkiewicz – Przewodnicz ąca Komisji  – wszyscy zdajemy 

sobie sprawę z tego, że sytuacja wieluńskiego szpitala jest trudna. Myślę, że Komisja 

Zdrowia jest po to, żeby przynajmniej nie utrudniać działań, a w pewnych kwestiach, 

jeśli się tylko da, pomóc.  

Radny Jacek Niepiekło  – najważniejsze, aby sytuacja szpitala się 

poprawiała, a nie pogarszała. Na zwiększenie pieniędzy z kontraktu NFZ nie można 

liczyć. Narodowy Fundusz Zdrowia jest niczym innym jak wcześniej istniejącą kasą 

chorych. Zmieniła się tylko i wyłącznie nazwa. Sytuacja kontraktowania chorób jest 

taka sama. Jak można kontraktować choroby i przewidzieć ile osób będzie chorowało 

w ciągu roku i jakie będą koszty leczenia?  

Radna Krystyna Mi śkiewicz – Przewodnicz ąca Komisji  – dziękuję. Czy są 

jeszcze jakieś uwagi? Nie widzę. Zamykam dyskusję. 
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Pkt 13  

 

Zamknięcie I posiedzenia Komisji. 

 

 

Radna Krystyna Mi śkiewicz – Przewodnicz ąca Komisji – zamykam  

I posiedzenie Komisji Zdrowia, Bezpieczeństwa i Aktywizacji Rynku Pracy. Dziękuję 

wszystkim za przybycie. 

 

 

Protokołowała 

Anna Zychla  

 

 


